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Onderwerp: Realisatie Vitaal Sportpark De Pas en bestemmingsplan Elst, Sportcomplex De 
Pas 
 
Ons kenmerk: 18RV000100 
 
Nummer:  
 
Elst, 8 januari 2019 
 
 
AAN DE RAAD 
 
 
1. Advies 
 
1. voor de realisatie van het Vitaal Sportpark een aanvullend budget van €100.000,- 

beschikbaar te stellen voor de realisatie van een aantal aanvullende functies, zoals een 
jongerenontmoetingsplek, multifunctionele opslagruimte, parkinrichting op aangekochte 
grond en aanleg multicourt in plaats van verplaatsen voetbalveld; 

2. voor de realisatie van een multicourt met de afmetingen van een half voetbalveld een 
aanvullend budget van €150.000,- beschikbaar te stellen; 

3. het rapport zienswijzen & ambtshalve wijzigingen "Ontwerpbestemmingsplan Elst, 
Sportcomplex De Pas" vast te stellen; 

4. het bestemmingsplan "Elst, Sportcomplex De Pas" gewijzigd vast te stellen, voor de 
uitbreiding van het huidige sportcomplex en daarnaast het verruimen van de huidige 
gebruiksmogelijkheden. 

 
2. Inleiding 
Op 19 september 2017 besloot u ruim 1,5 hectare grond aan te kopen voor de uitbreiding 
van Sportcomplex De Pas.  
 
Eind 2017 nam u tijdens de begrotingsbehandeling unaniem het amendement aan om 
€500.000 in de begroting van 2018 te reserveren om dit sportpark door te ontwikkelen tot 
een vitaal sportpark en daar ook gelden voor te reserveren. In het vervolg hierop is in nauw 
overleg met de huidige gebruikers en andere belanghebbenden een ruimtelijk plan 
opgesteld, waarin ook de door de gemeente aangekochte gronden tussen het sportpark en 
de Rijksweg-Zuid zijn betrokken. 
 
Op 3 juli 2018 besloot u de Kadernota 2019 vast te stellen. In de Kadernota 2019 is een 
aanvullend budget van € 450.000,- gereserveerd voor de realisatie van een Vitaal Sportpark. 
Hiermee komt de totale gemeentelijke financiële bijdrage voor Vitaal Sportpark De Pas op 
€950.000,-. Aanvullend is door provincie Gelderland €150.000,- beschikbaar gesteld. Het 
totale budget voor Vitaal Sportpark De Pas komt daarmee op €1.100.000,-. 
 
Om de fysieke uitbreiding / functie uitbreiding op het sportcomplex mogelijk te kunnen maken 
is een herziening van het bestemmingsplan noodzakelijk. 
 
Op 4 juli 2018 informeerden wij de direct omwonenden tijdens een informatieavond.  
 
Op 18 september 2018 besloten wij het ontwerpbestemmingsplan voor zienswijzen ter 
inzage te leggen. Het bestemmingsplan heeft met ingang van 27 september t/m 7 november 
2018 gedurende 6 weken ter inzage gelegen. Er zijn drie zienswijzen ingediend. 
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3. Doel en beoogd effect 
Een Vitaal Sportpark heeft als doel een sportpark te zijn waar meer gebeurt dan sport ‘alleen’ 
met aandacht voor: 1) functiemenging, 2) ruimtelijke integratie, 3) een goede sportieve en 
maatschappelijke benutting, 4) openheid1 en 5) bestuurlijke vitaliteit.  
Doel van het bestemmingsplan is het waarborgen van een goede ruimtelijke ordening voor 
Sportcomplex De Pas en de directe omgeving. Het effect is dat met het beoogde 
bestemmingsplan een goede en duurzame ruimtelijke invulling van het sportcomplex kan 
worden bereikt.  
 
4. Argumenten  
1.1 De aanvullende functies zijn voortgekomen uit een intensief participatietraject met de 
huidige en toekomstige gebruikers. 
De huidige en toekomstige gebruikers van het sportcomplex zijn actief betrokken bij het 
ontwerp voor het sportcomplex. Daarbij zijn de wensen van zowel de huidige gebruikers als 
de toekomstige gebruikers zoveel mogelijk meegenomen en hebben deze een plek gekregen 
in het voorlopig ontwerp voor het Vitaal Sportpark (bijlage 1). Dit heeft geleid tot de 
toevoeging van een aantal sportief maatschappelijk waardevolle functies die evenwel niet 
waren voorzien in de visie op basis waarvan het budget beschikbaar is gesteld in de 
begroting voor 2019, zoals: 
 
Jongerenontmoetingsplek 
Een Vitaal Sportpark heeft ook voorzieningen voor inwoners uit Elst die niet lid zijn van een 
sportvereniging. Zo is er ruimte en voorzieningen om te spelen, te wandelen, te recreëren en 
op eigen gelegenheid of samen met vrienden te sporten. Het betreft voorzieningen (o.a. 
callesthenics en multicourt) die ook op de jongeren in Elst zullen aanspreken. Om het 
gebruik van het sportpark van jongeren enerzijds te accommoderen en anderzijds te 
centreren op de kopse kant van het sportpark is aanvullend een jongeren ontmoetingsplek 
opgenomen. Het betreft een robuuste overkapping in de directe nabijheid van het multicourt 
en callesthenics, waar jongeren elkaar kunnen ontmoeten. Naar verwachting zal dit tevens 
helpen voorkomen dat jongeren uitwaaieren over het gehele sportpark.  
 
Multifunctionele opslagruimte 
In 2009 besloten wij € 27.691,- aan Elistha beschikbaar te stellen voor de realisatie van een 
bergruimte, kalkhok en EHBO ruimte. De bergruimte is uiteindelijk niet gerealiseerd en deze 
middelen zijn geïnvesteerd in noodzakelijk onderhoud van de accommodatie. Momenteel 
wordt een drietal containers door verschillende partijen gebruikt voor de opslag van 
materialen. Er is behoefte aan een duurzame oplossing. De huidige containers ontsieren het 
Vitale Sportpark op een plek die juist is voorbestemd voor een verbeterde doorgang, routing 
op het park. Voetbalvereniging Elistha heeft zich bereid getoond om op basis van 
zelfwerkzaamheid een multifunctionele opslagruimte te realiseren die door meerdere 
partijen, zoals het onderwijs, buurtsportcoaches in de toekomst de werkpost, gebruikt kan 
worden. Elders op het sportpark is geen opslagruimte beschikbaar. Er is wel perspectief op 
het gemeenschappelijk gebruik van de bestaande werkplaats van voetbalvereniging Spero 
door buurvereniging Elistha. Ondanks dat de verenigingen inmiddels zelf verantwoordelijk 
zijn voor de accommodaties, stellen wij voor een financiële bijdrage van € 15.000,- voor een 
multifunctionele bergruimte beschikbaar te stellen. Omdat de bergruimte multifunctioneel 
gebruikt zal gaan worden, draagt dit bij aan een Vitaal Sportpark.  
 
 

                                                
1‘Vitaal sportpark De Pas krijgt een open karakter. Er komen geen nieuwe hekken meer bij. In nauwe samenspraak met de 
sportverenigingen wordt bezien waar bestaande hekken kunnen worden verwijderd of open gesteld. Zo ontstaat er een open 
recreatieve hardlooproute aan de zuidkant van het sportpark (rond de hockeyvelden en velden van Spero) en een doorgaande 
wandelroute van de zuidelijke parkeerplaats naar de noordelijke parkeerplaats. Het eerste seizoen betreft een pilot met een 
volledige openstelling. Daarna volgt een evaluatie met de sportverenigingen om te bezien of de volledige openstelling kan 
worden gehandhaafd.’ 
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Parkinrichting aangekochte grond 
Gezien het veranderende perspectief op de noodzakelijk beschikbare capaciteit aan 
wedstrijdvelden voor het voetbal (zie ook paragraaf 2.1) is er niet langer aanleiding om een 
natuurgras voetbalveld te situeren op een deel van het aangekochte perceel. In plaats 
daarvan is gekozen voor een extensieve, natuurlijke parkinrichting. Enerzijds zorgt dit voor 
een goede natuurlijke en esthetische aansluiting tussen de speelzone van het sportpark en 
de overige zones. Anderzijds blijft er ruimte die relatief eenvoudig beschikbaar kan komen 
voor een sportieve functie mocht daar op basis van een veranderend capaciteitsperspectief 
behoefte aan zijn.  
 
Niet ‘verplaatsen’ voetbalveld maar multicourt 
Met het wegvallen van de noodzaak om een deel van het aangekochte perceel te gebruiken 
voor de situering van een natuurgrasvoetbalveld, ontstond er ruimte voor een veel kleiner 
multifunctioneel sportveld voor gebruik door de buurt, een multicourt. Een multicourt kent een 
geringe afmeting (20x40 meter met uitloop) en is met een zandingestrooide kunstgrasmat 
geschikt voor verschillende sporten op reguliere sportschoenen. Qua beeldvorming kan 
worden gedacht aan een model Cruyff Court. Een sportieve aanwinst voor gebruik door 
kinderen en jongeren uit de buurt en het onderwijs. Het budget voor ‘verplaatsing’ natuurgras 
voetbalveld is niet geheel toereikend voor de aanleg van een multicourt.  
 
De realisatie van deze aanvullende functies zorgt voor een sportief maatschappelijke 
meerwaarde voor het Vitaal Sportpark De Pas en komen voort uit een intensief 
participatietraject. Wij adviseren daarom een aanvullend budget van € 100.000,- beschikbaar 
te stellen. 
 
2.1 Een multicourt 2 met de afmetingen van een half voetbalveld3 zorgt de komende jaren 
voor voldoende veldcapaciteit voor de voetbalverenigingen.  
In het kader van het project Vitaal Sportpark is onderzoek gedaan naar de veldbehoefte van 
de hockey- en voetbalverenigingen: 
 
HCOB 
Het aantal teams is dit seizoen iets teruggelopen van 52 teams naar 48 teams. De 
benodigde capaciteit is voor de zaterdag daardoor iets teruggelopen van 32,25 speelrondes 
naar 30,25 speelrondes. Er is een veldcapaciteit van 33,3 speelrondes beschikbaar (3 
velden) waardoor wij (in overleg met de vereniging) verwachten dat de aankomende jaren 
geen behoefte is aan extra veldcapaciteit.  
 
Spero 
In het voorlopig ontwerp is de aanleg van een kunstgrasveld voorzien, waardoor Spero vanaf 
volgend seizoen beschikt over 6 wedstrijdvelden en 3 trainingsvelden. Op basis van de 
richtlijn van de KNVB is de behoefte 5.2 (afgerond 6) wedstrijdvelden en 3,5 trainingsveld. Er 
is daarmee (na de aanleg van het kunstgrasveld) een tekort aan trainingscapaciteit van een 
0,5 veld. Spero verwacht uit de voeten te kunnen met 3 trainingsvelden. 
 
Elistha 
Op basis van de richtlijn van de KNVB had Elistha vorig jaar 2,3 wedstrijdvelden nodig en 1,5 
trainingsveld. Elistha beschikt over 2 wedstrijdvelden en 1 trainingsveld. Het aantal teams is 
dit seizoen iets teruggelopen. De veldbehoefte voor dit seizoen is 2 wedstrijdvelden en 1 
trainingsveld. Er is daarmee op dit moment voldoende capaciteit. In de praktijk wordt een 
tekort aan trainingscapaciteit ervaren. Door inhaalwedstrijden en bekerwedstrijden moeten 

                                                
2
 Een multicourt vormt een multifunctioneel sportveld dat geschikt is voor meerdere balsporten. Een regulier multicourt heeft 

een zandingestrooide kunstgrasmat voor bespeling op reguliere sportschoen en voor meerdere balsporten in een afmeting van 
20x40 meter met uitloop.  
3
 Een half voetbalveld heeft een afmeting van 50x64 meter met uitloop. 
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trainingen voor de jeugd worden afgelast. Daarnaast zal in de toekomst een beperkte 
ledengroei voor een capaciteitsprobleem zorgen.  
 
Aangezien de trainingscapaciteit voor Spero ook beperkt is, adviseren wij het budget voor 
het multicourt te verruimen met €150.000,- zodat een multicourt kan worden gerealiseerd 
met de afmetingen van een half kunstgrasveld. Het kan worden gebruikt door de 
voetbalverenigingen voor trainingen4, door jeugd en jongeren uit de buurt alsook door het 
onderwijs. 
 
2.2 Door de aanleg van een multicourt (met de afmetingen van een half voetbalveld) blijft er 
ruimte beschikbaar om in de toekomst een veld aan te leggen voor de hockey of voetbal.  
Eind 2017 besloot u grond aan te kopen voor de uitbreiding van het sportcomplex. Een 
gedeelte van deze grond wordt gebruikt voor het “Spelen”. Omdat de veldbehoefte voor de 
voetbalverenigingen opgelost kan worden door een groter multicourt aan te leggen blijft er in 
de toekomst voldoende ruimte beschikbaar voor de aanleg van een extra veld voor hockey of 
voetbal (afhankelijk van de noodzaak) of voor andere (georganiseerde of ongeorganiseerde) 
sportactiviteiten.    
 
3.1 De ingediende zienswijzen geven aanleiding het ontwerpbestemmingsplan te wijzigen; 
ook zijn er ambtshalve enkele wijzigingen in dit plan doorgevoerd. 
Het ontwerpbestemmingsplan heeft vanaf 27 september t/m 7 november 2018 ter inzage 
gelegen voor zienswijzen. Er zijn drie zienswijzen ingediend. De indieners van de 
zienswijzen zijn betrokken bij de planontwikkeling. Er is met de indieners gesproken en waar 
mogelijk wordt tegemoet gekomen aan de wensen / zorgen van de indieners van de 
zienswijzen. Eén van de zorgen is de verkeersveiligheid voor fietsers ten noorden van het 
sportcomplex. In de werkgroep “Toegang en Routing” zijn deze zorgen ook geuit. Gelet op 
de toenemende verkeersdrukte en toekomstige ontwikkelingen op bijvoorbeeld "de Pas" 
hebben wij opdracht verleend aan Mobycon voor het opstellen van een analyse en advies 
voor de fietsstructuur ten noorden van het sportcomplex. Wij kunnen ons vinden in het 
advies (bijlage 8) en verwachten in het 1ste kwartaal het advies verder te kunnen uitwerken, 
zodat we de financiële consequenties kunnen opnemen in de Kadernota 2020.  
 
Voor de samenvatting en de beantwoording van de zienswijzen verwijzen wij naar het 
bijgevoegde “Rapport zienswijzen & ambtshalve wijzigingen”.  
 
Er zijn in het ontwerpbestemmingsplan ook enkele ambtshalve wijzigingen doorgevoerd, 
o.a.: 

- De toelichting van het bestemmingsplan is op enkele punten geactualiseerd; 
- Het bouwvlak voor de hockeyvereniging is vergoot voor de realisatie van een 

bergruimte (wellicht in samenwerking met de BSO) en de realisatie van een 
overdekte fietsenstalling (inclusief zonnepanelen dak); 

- Er is een aanduiding opgenomen voor een overkapping voor de 
jongerenontmoetingsplek. 

 
Voor de volledige ambtshalve wijzigingen en de onderbouwing daarvan verwijzen wij naar 
het “Rapport zienswijzen & ambtshalve wijzigingen”. 
    
4.1 Het woon- en leefklimaat van de nabijgelegen woningen wordt niet onevenredig 
aangetast. 
In het bestemmingsplan is rekening gehouden met de naastgelegen woningen. In hoofdstuk 
5 van het bestemmingsplan is toegelicht dat er voldoende afstand wordt aangehouden 

                                                
4
 Een multicourt met een zandingestrooide kunstgrasmat kan formeel (nog) niet worden gebruik voor het spelen van wedstrijden 

voor de KNVB jeugdcompetitie. Dit vereist een andere kunstgrasmat (bijvoorbeeld met kurk of gecoat rubbergrannulaat). Deze 
kunstgrasmatten zijn minder geschikt voor een multifunctioneel gebruik. 
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tussen de woningen en het sportcomplex, zodat het woon- en leefklimaat van de 
nabijgelegen woningen niet onevenredig wordt aangetast. 
 
4.2 Het bestemmingsplan geeft voldoende ruimte om de komende 10 jaar in te kunnen 
spelen op de behoefte van de gebruikers van het sportcomplex.   
Voor de uitbreiding van het sportcomplex was een herziening van het bestemmingsplan 
noodzakelijk. Daarnaast gaf het project Vitaal Sportpark ook aanleiding om planologische 
wijzigingen door te voeren. Los van deze noodzakelijke planologische wijzigingen is ook de 
toekomstige (planologische) behoefte onderzocht. Wij verwachten met dit bestemmingsplan 
in te kunnen spelen op toekomstige behoeftes van de huidige en toekomstige gebruikers.   
 
4.3 Voor dit plan is geen vormvrije m.e.r-beoordeling (milieueffectrapportage) nodig omdat er 
geen belangrijke negatieve milieu-effecten optreden. 
Dit bestemmingsplan maakt de uitbreiding van het sportcomplex De Pas mogelijk. De 
ontwikkeling zou als een stedelijk ontwikkelingsproject, zoals bedoeld in het Besluit m.e.r., 
kunnen worden beschouwd. In het kader van dit bestemmingsplan is onderzoek verricht naar 
de milieu-effecten van het plan. Zoals in de toelichting van het bestemmingsplan is 
beschreven, treden er geen belangrijke negatieve milieu-effecten op. Er is daarom geen 
sprake van een m.e.r.-(beoordelings)plichtige activiteit. 
 
5. Kanttekeningen en risico’s 
BTW 
Met ingang van 2019 komt het BTW sportbesluit te vervallen. Sport wordt vrijgesteld van 
BTW. Hierdoor is het niet langer mogelijk een BTW belaste exploitatie te voeren voor het 
bieden van de gelegenheid tot sportbeoefening en de voorbelasting over o.a. investeringen 
in sport terug te vorderen. Het wegvallen van het BTW sportbesluit valt samen met de door 
de Rijksoverheid geboden mogelijkheid aan gemeenten tot het aanvragen van een 
Specifieke Uitkering Stimulering Sport (SPUK). De verwachting is dat een SPUK aanvraag 
effectief dezelfde financiële uitwerking heeft als voorheen het terugvragen van voorbelasting. 
De gemeente Overbetuwe heeft voorheen geen gebruik gemaakt van de mogelijkheid tot 
terugvordering van voorbelasting op basis van het BTW sportbesluit. De gemeente 
Overbetuwe gaat wel een SPUK aanvragen. Naar verwachting zal de SPUK uitkering gelijk 
zijn aan de BTW over o.a. investeringen in de sport. Tot aan de feitelijke uitkering blijft dit 
evenwel een verwachting.  
  
6. Financiën 
Bestemmingsplan 
De kosten voor het opstellen van het bestemmingsplan komen ten laste van het budget 
“Actualisatie Bestemmingsplannen”. 
 
Vitaal Sportpark 

- Voor de realisatie van aanvullende functies (zoals de jongerenontmoetingsplek, een 
multifunctionele opslagruimte, de parkinrichting van de aangekochte grond en de 
realisatie van een multicourt in plaats van verplaatsing van een 
natuurgras voetbalveld) wordt gevraagd €100.000,- beschikbaar te stellen; 

- Voor de realisatie van een multicourt met de afmetingen van een half voetbalveld 
wordt gevraagd € 150.000,- beschikbaar te stellen.  

 
De aanvullende functies waarvoor een additionele investering van €100.000 wordt gevraagd 
(zoals de jongerenontmoetingsplek, de multifunctionele opslagruimte, de parkinrichting van 
de aangekochte grond en de realisatie van een multicourt in plaats van verplaatsing van een 
natuurgras voetbalveld) waren onvoorzien. Zij zijn voortgekomen uit het participatietraject 
met de huidige en toekomstige gebruikers. De realisatie van deze aanvullende functies zorgt 
voor een sportief maatschappelijke meerwaarde voor het Vitaal Sportpark De Pas en vanuit 
dat perspectief als onvermijdbaar beschouwd. De realisatie van Vitaal Sportpark de Pas 
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is onuitstelbaar en zal voor de zomer van 2019 dienen aan te vangen om enkele onderdelen 
(zoal het kunstgrasveld en multicourt) voor aanvang van sportseizoen 2019/2020 gereed 
te hebben.  
 
De realisatie van een multicourt met de afmetingen van een half voetbalveld waarvoor een 
aanvullend budget van €150.000,- wordt gevraagd, is onvoorzien. Voorzien was de 
verplaatsing van een natuurgras voetbalveld. Omwille van de toekomstbestendigheid van het 
sportpark (zie ook 2.2) wordt een multicourt voorgesteld. De beperkte trainingscapaciteit bij 
beide voetbalverenigingen (Elistha en Spero) maken het zeer wenselijk zo 
niet onvermijdbaar het multicourt uit te voeren in de maatvoering van een half voetbalveld. 
Hierdoor kan het multicourt een bijdrage leveren aan de benodigde trainingscapaciteit op 
het sportpark. De aanleg van het multicourt in de ruimere maatvoering zal gelijktijdig dienen 
te geschieden met de aanleg van het kunstgrasvoetbalveld voor aanvang van sportseizoen 
2019/2020. Dit geeft het een onuitstelbaar karakter. 
 
Het totaal benodigd (aanvullend) budget is dus € 250.000. Op basis van een 
afschrijvingstermijn van 30 jaar en een rentepercentage van 2% zijn de totale jaarlijkse 
kapitaallasten € 11.162. Deze kapitaallasten doen zich pas voor vanaf 2020 (het jaar na 
gereedkomen van de investering). In de begroting 2020 is nog geen rekening gehouden met 
deze extra lasten. Voorgesteld wordt om voor de dekking hiervan een beroep te doen op de 
post onvoorzien. Omdat het hierbij gaat om een kredietaanvraag van meer dan €150.000 is 
de raad op grond van de geldende financiële verordening het bevoegde orgaan om hierover 
een besluit te nemen. 
 
Zie voor de detailuitwerking de financiële paragraaf die als bijlage 7 bij dit voorstel is 
opgenomen.  
 
7. Vervolg 
Planning bestemmingsplanprocedure 
Het vaststellingsbesluit publiceren wij in De Betuwe en in de Staatscourant.  
Na deze bekendmaking ligt het bestemmingsplan gedurende zes weken ter inzage voor 
eventueel beroep. Het besluit tot vaststelling treedt in werking met ingang van de dag na die 
waarop de beroepstermijn afloopt.  
 
Planning realisatie 
2019 – Q1 Definitief ontwerp 
2019 – Q2 Voorbereiding + aanbesteding 
2019 – Q3 Aanvang realisatie 
2020 – Q4 Afronding realisatie 
 
Het kunstgrasvoetbalveld van Spero wordt voor aanvang seizoen 2019-2020 opgeleverd. 
  
Volgorde realisatie 

1. Kunstgrasvoetbalveld 
2. Multicourt 
3. Sport, spel, park en paden 
4. Vijver 

 
Communicatie 
De indieners van de zienswijzen brengen we schriftelijk op de hoogte van uw besluit. 
 
Tijdens de realisatie worden de gebruikers geïnformeerd over de voortgang van het project.  
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Participatie 
In december 2017 is met een startbijeenkomst voor sportverenigingen en directe 
betrokkenen (zoals onderwijs, welzijn, omwonenden) de planvorming voor een Vitaal 
Sportpark De Pas opgestart. Met alle geïnteresseerde partijen zijn 1 op 1 gesprekken 
gevoerd. Gedurende een 6-tal verenigingsavonden is in samenspraak betrokken partijen en 
met tussentijdse ambtelijke en bestuurlijke terugkoppeling het plan (schetsontwerp) Vitaal 
Sportpark De Pas opgesteld. 
 
Medio 2018, na de gemeentelijke behandeling van de kadernota, is een viertal werkgroepen 
van sportverenigingen, directbetrokkenen en omwonenden aan de slag gegaan met de 
nadere uitwerking van het schetsontwerp om te komen tot een nader gedetailleerd Voorlopig 
Ontwerp Vitaal Sportpark De Pas. Tussentijdse uitkomsten zijn kortgesloten met een 
interdisciplinaire ambtelijke werkgroep. Het betrof de werkgroepen: 1) sport, 2) spel, 3) vijver 
en routing en 4) werkpost. Elke werkgroep heeft middels 3 tot 4 bijeenkomsten een bijdrage 
geleverd aan het Voorlopig Ontwerp van Sportpark De Pas.  
 
De verdere uitwerking van de jongerenplek geschiedt in overleg en afstemming met de 
jongeren.  
 
Het participatieniveau voor dit project is meebeslissen, binnen de kaders van de gemeente. 
 
Evaluatie 
Het Mulier Instituut voert in opdracht van de provincie Gelderland een evaluatieonderzoek uit 
naar de activiteiten binnen de subsidieregeling Open Club & Vitale Sportparken. Hierin wordt 
ook de planvorming en realisatie van Vitaal Sportpark De Pas betrokken.  
 
 
HET COLLEGE VAN BURGEMEESTER EN WETHOUDERS, 
de gemeentesecretaris, de burgemeester, 
 
 
 
 

 

mr. M.F.H. Knaapen drs. A.S.F. van Asseldonk 
 
8. Relevante stukken 

1. Voorlopig ontwerp (18bij12918); 
2. Rapport zienswijzen en ambtshalve wijzigingen (18int04783); 
3. NAW-lijst indieners zienswijzen – NIET OPENBAAR (18int04966); 
4. Bestemmingsplan (18bij12783); 
5. Verbeelding (18bij12782); 
6. Bijlagenboek (18bij12784); 
7. Financiële paragraaf (18bij13130); 
8. Analyse en advies Fietsstructuur Olympiasingel Elst (18bij13173) 
9. Raadsvoorstel (18rv000100); 
10. Raadsbesluit (18rb000134). 
 
 
Portefeuillehouder: W.H. Hol 
Behandelend ambtenaar voor technische vragen: A.H. van der Wielen, tel.: 14 0481, 
email: info@overbetuwe.nl. 
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1. Inleiding 
Dit rapport bevat de resultaten van de gevolgde zienswijzeprocedure voor het 
ontwerpbestemmingsplan Eist, Sportcomplex De Pas. Het bestemmingsplan maakt de 
uitbreiding van sportcomplex De Pas juridisch-planologisch mogelijk. En daarnaast een 
verruiming van de gebruiksmogelijkheden van het huidige sportcomplex. 

2. Procedure ontwerpbestemmingsplan 
Op grond van artikel 3.8 van de Wet ruimtelijke ordening lag het ontwerpbestemmingsplan 
zes weken voor zienswijzen ter inzage en was het digitaal te bekijken op de websites 
www.overbetuwe.nl en www.ruimteliikeplannen.nl. Dit is openbaar bekend gemaakt door het 
plaatsen van een publicatie in 'De Betuwe' en Staatscourant op woensdag 26 
september 2018. Een ieder was in de gelegenheid om vanaf donderdag 27 september 2018 
tot en met woensdag 7 november 2018 een zienswijze in te dienen. 

Daarnaast is de publicatie van het ontwerpbestemmingsplan op grond van art 3.8 lid 1 sub b 
Wro toegestuurd aan de provincie Gelderland en het Waterschap Rivierenland. 

De Wet bescherming persoonsgegevens stelt strenge regels aan het (digitaal) openbaar 
maken van de NAW-gegevens. Om deze reden worden in dit rapport geen NAW-gegevens 
vermeld. 

Gedurende de termijn van terinzagelegging zijn 3 zienswijzen ingediend. 

3. Samenvatting zienswijzen en beantwoording 

Samenvatting zienswijze 1 
1.1 Indiener van de zienswijze (verder indiener) vraagt aandacht voor het beter 

stroomlijnen en het verkeersveiliger maken van de fietsrouting rondom het 
sportcomplex: 

"De bereikbaarheid van het terrein voorde fietsers vanuit het oosten (vanaf 
een eenrichtingfietspad) en het noorden (sinds kort via een betonpad vanaf de 
Groenestraat) is evenals het autoverkeer via de ingang vanaf de 
Olympiasingel. Vanuit het westen bereikt de fietser het complex al ter hoogte 
van een parallel lopende fietsstraat. Hier openbaart zich een probleem voor 
de doorgaande fietsers in oostelijke richting. Allereerst stuiten zij op de 
fietsstraat met een onduidelijke voorrangssituatie en ter hoogte van de auto
ingang moeten twee haakse bochten worden gemaakt alvorens de weg kan 
worden vervolgd. De fietsstraat en haakse bochten bevinden zich volledig in 
het plangebied. De doorgaande fietsers (bijvoorbeeld de scholieren richting 
Bemmel) zouden hier toch beter (gestroomlijnder) gefaciliteerd moeten 
worden. Het voorliggende plan biedt hier mogelijkheden voor. 

1.2 Indiener verwijst naar een passage in het bestemmingsplan over het streven naar 
een autoluw sportpark en vraagt aandacht voor de fietsrouting op het sportcomplex 
en voldoende en volwaardige (d.w.z. voldoen aan FietsParkeur) fietsparkeer-
voorzieningen op het sportcomplex. 

Reactie: 
1.1 Hoewel de ingediende zienswijze geen directe relatie heeft met het voorliggend 

bestemmingsplan, hebben wij aan een bureau opdracht gegeven om naar de 
fietsstructuur te kijken. Het onderzoeksgebied voor de fietsstructuur wordt begrensd 
door de rotonde Rijksweg Zuid en het spoorviaduct. In het onderzoek zijn ook de 
kruispunten Olympiasingel - De Pas en Olympiasingel - TEOstraat meegenomen. 
De indiener van de zienswijze is geïnformeerd over de uitkomsten van het 
onderzoek; 
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1.2 Bij de gemeente is niet bekend dat er te weinig fietsparkeervoorzieningen zijn, of dat 
deze niet voldoen. In het overleg dat de gemeente heeft met de betrokken 
verenigingen op het sportpark, zal hier aandacht voor gevraagd worden. 

Samenvatting zienswijze 2 
2.1 Indiener vraagt aandacht voor de toegang van het sportcomplex vanaf de 

Olympiasingel: 
"Komende vanaf de Olympiasingel (fietspad noordzijde) is de oversteek voor 
fietsers zeer onoverzichtelijk en gezien de snelheid waarmee door het verkeer 
op de Olympiasingel wordt gereden, gevaarlijk. Daar het veelal jeugd betreñ 
die op de fiets vanuit de wijk Brienenshof (en straks ook woonwijk De Pas) 
alsmede vanuit Westeraam langs de Olympiasingel fietst en bij de ingang van 
het sportcomplex de Olympiasingel moeten oversteken, willen wij u 
nadrukkelijke aandacht vragen om deze oversteek en toegang veiliger in te 
richten. Zodat in het bijzonder ook tijdens de drukke (piek) momenten 
(trainingen/wedstrijden) waarbij er veel fiets- en autoverkeer is, de fietsers 
overzicht hebben en ruimte krijgen om veilig over te steken." 

2.2 Indiener maakt zich zorgen over de fietsrouting op het sportcomplex: 
"Daarnaast is de fietsrouting op het sportcomplex op dit moment niet helder, 
mede gezien de elkaar kruisende verkeersstromen van auto's en fietsers. 
Zeker op de piekmomenten komen van diverse zijden auto's en fietsers (beide 
zijden Olympiasingel, alsmede vanuit de weg naar de HCOB I Scouting en de 
rotonde) in een langdurige stroom. Dit maakt het lastig om als (jeugdige) 
fietser hierin het overzicht te bewaren en je veilig naar je sportclub te 
verplaatsen. In het ontwerp bestemmingsplan wordt aan de huidige 
verkeersrouting weinig tot niets veranderd. Dit zal betekenen dat de 
bestaande problematiek ten aanzien van de verkeerssituatie, bij toenemend 
gebruik van het sportcomplex en dus nog meer verkeer, alleen maar zal 
verergeren. De maatregelen zoals genoemd door de sportclubs, zoals het 
stimuleren van de fiets boven de auto, alsmede het elders verzamelen voor 
uitwedstrijden, juichen wij van harte toe, maar zullen deze problemen niet 
oplossen. Dat is de afgelopen weken al gebleken, nu dit seizoen vanuit de 
clubs hier al nadrukkelijk aandacht voor is. Voor uitspelende teams is het 
dikwijls geen optie om met ander vervoer dan de auto te komen". 

2.3 Indiener is van mening dat de hierboven genoemde onveilige verkeerssituaties 
(oversteek Olympiasingel en routing op het sportcomplex), worden versterkt door de 
grote drukte (zeker op piekmomenten), waarbij automobilisten naarstig op zoek zijn 
naar een parkeerplek. Indiener geeft aan dat op met name de zaterdagochtend al vrij 
snel alle parkeerplaatsen zijn bezet en worden auto's geparkeerd op de fietsstrook I 
weg richting de HCOB į Scouting, dan wel in de berm naast de Olympiasingel. Dit 
leidt tot nog minder overzicht en een nog onduidelijkere routing voor met name de 
fietsers, zeker als er sprake is van een voortdurende stroom van komende en 
vertrekkende auto's en fietsers; 

2.4 Indiener wil aandacht vragen voor de parkeersituatie op Sportcomplex De Pas. In het 
voorontwerp bestemmingsplan wordt aangegeven dat Sportcomplex De Pas voldoet 
aan de gemeentelijke parkeernormen (pag. 10). Indiener vraagt zich af wat die 
normen zijn en hoe is vastgesteld dat deze voldoet. Indiener geeft aan dat er 
wekelijks blijkt dat de parkeerruimte niet voldoet bij piekbelasting. Er wordt op 
zaterdagochtenden veelvuldig geparkeerd langs de weg richting HCOB/Scouting (op 
de fietsstrook) en zelfs in de berm naast de Olympiasingel; 

2.5 Indiener vraagt nadrukkelijke aandacht om dit moment aan te grijpen om tot een 
goede inrichting van het sportcomplex te komen, ook gezien de verkeers- en 
parkeersituatie. Dit zal de huidige problemen hopelijk doen oplossen en ook voor de 
toekomst het Sportcomplex De Pas veilig en toegankelijk houden voor alle 
bezoekers, ook de jeugdige bezoekers op de fiets. Indiener vraagt wanneer de 
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parkeerbelasting niet voldoende opgevangen kan worden op het sportcomplex, te 
kijken naar nabijgelegen geschikte parkeermogelijkheden en toezicht en handhaving 
op onveilige situaties. Dit ook om te voorkomen dat de omliggende woonwijken belast 
zullen gaan worden met parkeeroverlast; 

2.6 Indiener is van mening dat de regeling voor kamperen niet helder is. Er wordt geen 
enkele toelichting gegeven waarom 'kamperen' is toegestaan, onder welke 
omstandigheden en waar (pag. 28). Bij de regels (art. 4.3.1 onder c) staat dat het 
plaatsen van kampeermiddelen niet is toegestaan (pag. 40). Maar onder bestemming 
(art. 5 lid 1 onder i) is het wel 'ondergeschikt' toegestaan. Indiener vraagt dit te 
verduidelijken; 

2.7 Indiener is verbaasd dat zij als omwonenden en nabijgelegen woonwijk niet zijn 
betrokken bij de planvorming rond sportcomplex De Pas. Indiener vraagt dan ook om 
bij de verdere planvorming, ontwikkeling en realisatie van dit mooie plan de 
omwonenden nadrukkelijk actief te betrekken en adequaat en tijdig te informeren. 

Reactie: 
2.1 Zie reactie onder 1.1 
2.2 Zie reactie onder 1.1 
2.3 Zie reactie onder 1.1 
2.4 De gemeenteraad heeft op 16 december 2016 de 'Nota Parkeernormen gemeente 

Overbetuwe 2016' vastgesteld. De gehanteerde parkeernormen die voor sportpark 
De Pas zijn vastgesteld vallen onder de functie sportveld (buiten) en bedragen 27 
parkeerplaatsen per ha. Netto terrein. Deze norm is overgenomen uit publicatie 317 
(Kencijfers parkeren en verkeersgeneratie) van het CROW. Het CROW hanteert een 
minimum en maximum norm, waarbij wij voor de maximum norm hebben gekozen. 
De cijfers die het CROW hanteert, zijn landelijke normen die uit onderzoeken bepaald 
zijn. 
Dat er op piekmomenten dan toch nog parkeeroverlast ontstaat, is helaas niet te 
voorkomen. De kosten voor de aanleg van parkeerplaatsen, om deze piek op te 
vangen, staan niet in verhouding tot het eventuele parkeerprobleem. 

2.5 Zie reactie onder 1.1 
2.6 De mogelijkheden voor kamperen zijn ongewijzigd ten opzichte van het geldende 

bestemmingsplan. Kamperen is alleen op incidentele basis en ruimtelijk 
ondergeschikt aan de functie sport en ondersteunend aan de bestemming Sport 
toegestaan. Binnen het sportcomplex komen ook andere bestemmingen voor, zoals 
de bestemming Groen en bestemming Recreatie. Binnen deze bestemmingen is 
kamperen niet wenselijk en daarom planologisch niet toegestaan; 

2.7 Bij het ontwerpproces zijn de huidige en toekomstige gebruikers van het 
sportcomplex actief betrokken. Op het moment dat het ontwerp concreter werd zijn 
ook omwonenden geïnformeerd. De indiener van de zienswijze is bijgepraat over het 
doorlopen proces en is uitgenodigd bij de terugkoppeling van het voorlopig ontwerp. 
De indiener van de zienswijze is geïnformeerd over de uitkomsten van het 
onderzoek; 

Samenvatting zienswijze 3 
3.1 Indiener is van mening dat de bestemming Groen (tussen de hocyvelden en zijn 

woning) het uitgangspunt moet zijn hetgeen de Raad van State in de uitspraak d.d. 
15 december 2010 (zaaknummer 201000635/1/R2) heeft overwogen; 

3.2 Indiener is van mening dat onduidelijk is wat onder een hardloop- en trailrunparcours 
moet worden verstaan. Indiener vraagt zich af of hier bijvoorbeeld ook 'bootcamp', 
'obstacle run' of soortgelijke (hinderlijke) activiteiten onder vallen. Indiener is 
daarnaast van mening dat gelet op de onduidelijke reikwijdte van het begrip hardloop-
en trailrunparcours onvoldoende duidelijk (onderzocht) is of met de aangehouden 
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afstand ter plaats van zijn woning een goed woon- en leefklimaat wordt 
gegarandeerd; 

3.3 Indiener geeft aan dat het sportpark met huidige groenstrook al zorgt voor veel hinder 
(m.n. licht en geluid). Een verdere toename van hinder is onacceptabel; 

3.4 Indiener is van mening dat met betrekking tot het gebruik van de betreffende 
groenstrook (ten onrechte) geen openingstijden in het bestemmingsplan zijn 
opgenomen en ook niets over de afsluitbaarheid. Bij nacht en ontij kunnen en 
mensen op het parcours verblijven. Indiener verwacht hier (verdere) inbreuk op 
privacy en rust; 

3.5 Indiener is van mening doordat er geen openingstijden zijn en het sportcomplex niet 
afsluitbaar is er buiten de normale tijden (nachts) criminaliteit kan ontwikkelen; 

3.6 Tot slot wijst de indiener erop dat de rust in de woningen aan dit gedeelte van de 
Rijksweg-Zuid afgelopen jaren al ernstig onder druk is komen staan. Voorheen was 
er een aardbeienveld en nu een hockeyveld met alle overlast van dien. Daarnaast is 
de Rijksweg-Zuid veel drukker geworden de laatste jaren. 

Reactie: 
3.1 Op het Sportcomplex is behoefte aan een hardloopparcours. Een klein deel van dit 

parcours is voorzien in de bestemming Groen, tussen de hockeyvelden en de 
woningen aan de Rijksweg-Zuid. In het bestemmingsplan is onderbouwd dat er 
voldoende afstand (30 meter) wordt aangehouden tussen het hardloopparcours en de 
woningen. Deze onderbouwing is naar aanleiding van deze zienswijze in het 
bestemmingsplan verder aangescherpt. Er is een aanduiding opgenomen binnen de 
bestemming Groen waarbinnen het hardloopparcours mogelijk is gemaakt. Deze 
aanduiding is verkleind, waarmee de afstand tot de woningen is vergroot. De 
aanduiding is opgenomen voor een strook van 15 meter breed. Het hardloopparcours 
wordt slingerend door deze strook aangelegd. Met de indiener van de zienswijze is 
afgesproken dat het hardloopparcours ter hoogte van de woningen zo dicht mogelijk 
tegen de hockeyvelden wordt aangelegd zodat de afstand tussen het 
hardloopparcours en de woningen ruim 40 meter is in plaats van de minimaal vereiste 
afstand van 30 meter. Er wordt op deze manier optimaal rekening gehouden met de 
belangen van de omwonenden; 

3.2 In het bestemmingsplan zijn naar aanleiding van deze zienswijze de mogelijkheden 
voor het hardloopparcours binnen de bestemming Groen beperkt. Er is alleen een 
hardloopparcours mogelijk inclusief verlichting (maximaal 1 meter hoog); 

3.3 De huidige en toekomstige planologisch mogelijkheden voldoen aan een goede 
ruimtelijke ordening. Desondanks kan er hinder worden ervaren van licht en geluid. 
Met indiener is afgesproken dat de lampen voor de hockeyvereniging opnieuw 
worden afgesteld en dat er kappen worden geplaatst om de lichthinder tot een 
minimum te beperken; 

3.4 De gedachte van een Vitaal Sportpark is dat het sportcomplex zoveel mogelijk wordt 
opengesteld, zodat er optimaal gebruik kan worden gemaakt van het sportcomplex 
(georganiseerd en ongeorganiseerd). 
De sluitingstijden van sportkantines wordt niet geregeld in het bestemmingsplan maar 
in de APV. In de APV van Overbetuwe geldt een sluitingstijd in het weekend van 
maximaal 2.00 uur 's-nachts en op door de weekse dagen maximaal 1.00 uur 's-
nachts. Het Activiteitenbesluit kent geen regels over de sluitingstijden van 
veldsportcomplexen. Het is niet aannemelijk dat (veel) personen zich 's-avonds laat 
of 's-nachts gaan ophouden op een hardloopparcours. Trap- op sportveldjes in 
woonwijken zijn ook niet afsluitbaar. Is er sprake van crimineel gedrag op plaatsen 
binnen het sportcomplex, dan gelden zoals overal in de gemeente de mogelijkheden 
en regels op het gebied van handhaving uit de APV. Daarnaast kan de politie 
optreden; 
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Met de gebruikers van het sportcomplex is afgesproken de openstelling na een jaar 
te evalueren. Wij hebben met de indiener van de zienswijze afgesproken dat wij hem 
betrekken in deze evaluatie; 

3.5 Zie reactie onder 3.4; 
3.6 De planologische mogelijkheden voldoen aan een goede ruimtelijke ordening zoals 

beschreven en onderbouwd in de toelichting van het bestemmingsplan. Mochten 
gebruikers zich niet houden aan de regels uit het bestemmingsplan of andere 
regelgeving zoals het Activiteitenbesluit of de APV dan kan er handhavend worden 
optreden. 

4. Aanpassingen van het ontwerpbestemmingsplan 
4.1 Aanpassingen als gevolg van zienswijzen 
Toelichting 

- Hoofdstuk 5 en paragraaf 6.2 is naar aanleiding van de zienswijze m.b.t. het 
hardloopparcours verder aangescherpt. 

Regels 
In artikel 3.1 onder b is de volgende doorgestreepte tekst geschrapt: "terplaatse van 
de aanduiding 'specifieke vorm van groen - hardloop- en trialrunparcours' voor een 
hardloop- on trialrunparcours met hindernissen". 

Verbeelding 
De aanduiding voor het hardloopparcours is verkleind, zodat er minimaal 30 meter 
tussen het hardloopparcours en de woningen wordt aangehouden; 
De naam van de aanduiding voor de hardlooproute is gewijzigd: 'specifieke vorm van 
groen - hardloop- en trialrunparcours' voor een hardloop- en trialrunparcours-me4 
hindernissen". 

4.2 Ambtelijke aanpassingen 
Toelichting 

De afbeeldingen en de tekst in hoofdstuk 3 en 5 zijn geactualiseerd op basis van het 
voorlopig ontwerp. 
Paragraaf 5.8 is geactualiseerd naar aanleiding van de quickscan naar de aanwezige 
flora en fauna; 
In de toelichting is de vergroting van het bouwvlak voor de hockeyvereniging 
onderbouwd. De vergroting van het bouwvlak is nodig voor de realisatie van 
opslagruimte (vervanging van huidige containers). Daarnaast is opslagruimte 
noodzakelijk voor spelmateriaal voor de BSO (buitenschoolse opvang), die in de 
toekomst mogelijk een samenwerking met de hockeyvereniging aangaat. Ook is de 
wens om (binnen het bouwvlak) een overdekte fietsenstalling te realiseren met een 
zonnepanelen dak; 
In de toelichting is de realisatie van een overkapping voor een 
jongerenontmoetingsplek toegelicht en onderbouwd; 
Paragraaf 8.4 is geactualiseerd, er is toegelicht dat er 3 zienswijzen zijn ingediend; 
De bijlagen zijn opgenomen in een bijlagenboek i.p.v. in de toelichting. 

Regels 
In artikel 5.2.4 onder b is het woordje maximaal toegevoegd: 'specifieke vorm van 
sport - hockeyvelden' zijn lichtmasten toegestaan van maximaal 18 meter; 

- Voor de overkapping voor de jongeren ontmoetingsplek is een goothoogte (maximaal 
3 meter) en bouwhoogte (maximaal 5 meter) opgenomen. 

Verbeelding 
Het bouwvlak voor de hockeyvereniging is vergroot voor de realisatie van 
opslagruimte en een overdekte fietsenstalling met zonnepanelen dak; 
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Voor de jongeren ontmoetingsplek is een aanduiding opgenomen voor de bouw van 
een overkapping. 

5. Conclusie 
Er zijn drie schriftelijke zienswijzen op het ontwerpbestemmingsplan ontvangen. 

De ingediende zienswijzen leiden deels tot aanpassing van het ontwerpbestemmingsplan 
(zie onder punt 4). 

Er bestaat aanleiding om ambtshalve wijzigingen door te voeren (zie onder punt 4). 

Het bestemmingsplan wordt gewijzigd vastgesteld. 

Aldus besloten in zijn openbare vergadering van 26 februari 2019. 

De raad voornoemd 
de voorzitter, de griffier, 

e 

Rapport zienswijzen ontwerpbestemmingsplan "Eist, Sportcomplex De Pas" 


	Raadsvoorstel.pdf
	De aanvullende functies waarvoor een additionele investering van €100.000 wordt gevraagd (zoals de jongerenontmoetingsplek, de multifunctionele opslagruimte, de parkinrichting van de aangekochte grond en de realisatie van een multicourt in plaats van ...
	Het totaal benodigd (aanvullend) budget is dus € 250.000. Op basis van een afschrijvingstermijn van 30 jaar en een rentepercentage van 2% zijn de totale jaarlijkse kapitaallasten € 11.162. Deze kapitaallasten doen zich pas voor vanaf 2020 (het jaar na...


